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Vážení  občané,

tak jak se stalo v posledních letech tradicí, připravili jsme před Obecním úřa-
dem  ohňostroj pro všechny, kteří  se chtějí s tím rokem starým rozloučit a  nový 
přivítat ve společnosti přátel a poznat přátele nové.

Věříme, že počasí bude přát tomuto setkání na přelomu desetiletí , resp. že ani 
to případné nepříznivé nezkazí dobrou náladu všem, kteří přijdou, protože i ta se 
stala již tradicí při těchto setkáváních.

Starosta pozdraví všechny občany v prvních minutách Nového roku a popřeje 
všem v 00.30 hod. v místním rozhlase a pak již se rozzáří ten slíbený ohňostroj. 

Na setkání s vámi se těší pracovníci Obecního úřadu  a zastupitelé
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Slovo starosty
Vážení spoluobčané,
úvodem bych velmi rád poblahopřál všem Vámi zvoleným zastupitelům 

obce. Přeji všem hodně elánu, nadšení a odhodlání do čtyřletého období, 
obzvláště nováčkům v komunální politice. Nově vzniklá koalice je odhodlána 
věnovat se plně dalšímu rozvoji a propagaci obce a to navzdory přetrvávající 
fi nanční stagnaci v příjmech obce. Naše obec v minulých letech doznala velmi 
podstatných změn. Za to patří velký dík bývalému starostovi, radním a zastu-
pitelům. Přesto je hodně oblastí pro zlepšení, modernizaci či rekonstrukci. Pro 
podporu dalšího rozvoje novému zastupitelstvu bude sloužit „Program rozvoje 
obce na období let 2010 až 2014“, který zahrnuje souhrnné představy o dalším 
směřování a rozvoji obce (předpokládám, že v tuto dobu je již schválen zastu-
pitelstvem obce).

Alespoň krátce se zmíním o akcích z těchto dnů. Dnes již nepřehlédnutel-
nou činností je provádění výsadby v katastrálním území obce. Účelem pro-
jektu je zhodnocení a rehabilitace intenzivně zemědělsky využívané krajiny 
prostřednictvím realizace krajinotvorných opatření, prostřednictvím nově zři-



4/2010 

-4-

zovaných biokoridorů a biocenter. Zajištění 
a odpovědnost za tyto práce spočívá na 
občanském sdružení Manner, která získala 
dotaci od SFŽP na provedení celé projektu.

Další akcí, již ukončenou v měsíci listopa-
du bylo provedení vyčištění příkopu, oprava 
a navýšení levého břehu koryta odvádějícího 
povrchové dešťové vody z obce navazující-
ho na odvodňovací kanál u protipovodňo-
vé hráze nákladem 161 tis Kč. Na tuto akci 
obec získala dotaci 138 tis. Kč jako pomoc 
JMK při odstraňování škod a následků 
záplav v roce 2010. Do budoucna navýše-
ný břeh příkopu zabrání rozlivu vod a tím 
vzniku zbytečných škod na zemědělských 
plodinách při nižších stavech záplav.

 
Pro uživatele kabelové televize máme dárek v podobě rozšíření sortimentu 

programové skladby o 13 digitálních programů, které si budou moci naladit 
na vánoční svátky. Pro příjem je nutný set top box nebo televizní přijímač se 
zabudovaným digitálním přijímačem. Jedná se o:
multiplex 1 : ČT1, ČT2, ČT4 SPORT, ČT24
multiplex 2 : NOVA, NOVA CINEMA, PRIMA, PRIMA COOL, 
          TV BARRANDOV
SK DVB-T: STV1, STV2, JOJ, MARKÍZA

Poslední dny roku se nesou tradičně ve znamení klidu, rodinné pohody, vzá-
jemné úcty a porozumění, oslav důstojných (Vánoce) i rušnějších (Silvestr).

Vánoce by dnes měly být časem, kdy se člověk věnuje svým blízkým a vyna-
hrazuje jim všechno, o co je během roku ochudil svou nepřítomností či malým 
zájmem. Zkusme se zamyslet o Vánocích nad vším, co považujeme v život-
ně důležité. Važme si svých nejbližších a mějme úctu k dobrým lidem i sami 
sobě.

Přeji Vám i Vašim blízkým radostné a požehnané prožití svátků vánočních. 
Ať Vám všem rok 2011 přinese rodinnou pohodu, lásku a naději pro další 
léta.

Ing. Miroslav Dula, váš starosta
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Usnesení z  jednání rady a zastupitelstva  obce 
Moravský Písek

RO 85-23.9.2010
• Schvaluje žádost ing. Řičicové o nájem pozemku p. č. 3576 – orná půda o výmě-

ře 11.088m2 v katastrálním území Obce Moravský Písek.
• Schvaluje žádost pana Klůse na výměnu oken na bytovce, Sportovní 761 a to na 

vlastní náklady - bez náhrady.
• Zamítá poskytnutí fi nančního daru občanskému sdružení Babyboxu pro 

odložené děti – STATIM  na zřízení Babyboxu v nemocnici TGM Hodonín.
• Souhlasí s návrhem zřizovací listiny příspěvkové organizace Obce Moravský 

Písek (škola) a doporučuje ZO ke schválení.
• Bere na vědomí informaci o plnění úkolů z 84. Zasedání RO.
• Bere na vědomí informaci o výsledku hospodaření a plnění rozpočtu obce 

Moravský Písek k 31. 8. 2010.
• Bere na vědomí  informaci o přípravách  jednání zastupitelstva obce dne 24.9.2010.
RO 86-7.10.2010
- Bere na vědomí žádost manželů Šichtových o převod pozemků, žádost bude 

předána nové RO a ZO předávacím protokolem starosty obce.
- bere na vědomí informaci o plnění úkolů z 85. zasedání RO.
- Příznivé hodnocení průběhu hodů  2010.
- Zamítá žádost JSDH Mor. Písek o uvolnění pozemků  p.č. 797 a 798 ve středu 

obce, na vybudování hasičské zbrojnice a cvičiště.
- Ukládá OÚ dořešit žádost MVDr. Turečka o vrácení kontejnerů na tříděný 

odpad na původní místo.
- Souhlasí s žádostí p. Zajka o vybudování příjezdové cesty a zpevněného místa před 

RD na vlastní náklady, OÚ pomůže  při úpravách terénu a odvozu zeminy.
ZO 19 – 24.9.2010
- Bere na vědomí zprávu Rady obce Moravský Písek o její činnosti od 18. zasedání ZO.
- Schvaluje zprávu o hospodaření RO Moravský Písek k 31. 8. 2010.
- Změnu rozpočtu obce Moravský Písek – rozpočtové opatření č. 4/2010.
- Zřizovací listinu příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Moravský Písek.
- Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene mezi Jmk a Obcí 

Moravský Písek pro realizaci protlaku pod silnicí č. III/4951 na pozemku p.č. 
4745 v k.ú. Mor. Písek  za cenu 250,-Kč/bm.

V obou případech se jednalo o poslední zápisy v končícím  volebním období 
– úkoly které svojí podstatou přechází do dalšího volebního období,  připravil 
starosta  k předání novému zastupitelstvu.
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USNESENÍ 
RO č. 1 – 18. 11. 2010  - usnesení z prvního zasedání RO

RO bere na vědomí
- Informaci o plnění úkolů z 86. Zasedání RO.
- Informaci PÚ o neschválení dotace na zpevnění Černé cesty.
- Informaci o schválení dotace na stavbu sběrného dvora.
- Informaci o využití materiálu z bouračky RD.
- Informaci o schválení LHP na roky 2010 – 2019.

Schvaluje-souhlasí
- Přijetí  neinv. dotací na odstranění povodňových škod a výdajů souvisejících               

se sčítáním lidu v r. 2011 v celk. výši 145 909,- Kč.
- Schvaluje rozpočtové opatření č. 6, kterým se zavádí do účetnictví tyto přijaté 

dotace.
- Souhlasí s výplatou odměn trenérům mládeže za II. pololetí 2010.
- Schvaluje provedení fyzické a dokladové inventury majetku obce dle přílohy.

Ukládá   (* tyto požadavky a  informace byly předány i předsedovi MO ČSSD)
- Starostovi zajistit inventarizaci majetku obce dle usnesení RO.
- *Zajišťovat Den obce na sobotu 11.6. 2011.
- Zajistit vydání Zpravodaje č.4  do 20. 12. 2010.
- Zohlednit požadavek Klubu seniorů v rozpočtu na rok 2011.
- *Všem radním připomínkovat materiál Program obnovy obce do příštího 

jednání rady.
- *Všem radním předložit návrhy na obsazení komisí rady a výborů ZO.
- Starostovi vyzvat písemně předsedu RŠ k předložení zápisů o činnosti rady 

školy a ředitelem školy projednat stav a úroveň spolupráce.
- Starostovi dále jednat s institucemi o možnosti řešení (získání) areálu zahrád-

kářů.
- Zařadit na jednání ZO návrh na odkup pozemků (1131/8,  1141/9 a 3217/72) 

za cenu 30,- Kčm2.
- Předat p. Hanáčkovi inf. o parcelách k využití na cvičiště pro psy.
- Projednat a případně novelizovat obecní vyhlášku o poplatcích v části poplat-

ky ze vstupného.

Pozn.: kontrola plnění usnesení je prováděna pravidelně vždy na následují-
cím jednání RO.
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USNESENÍ 
RO č. 2 – 2.12.2010 – usnesení

RO bere na vědomí
- Informaci o plnění úkolů z minulé rady.
- Inf. fy. VaK o dlužnících.
- Informaci o rezignaci předsedkyně ŠR na tuto funkci.
- Informaci o záměru rozšíření programů kabelové televize.
- Návrhy na členy komisí rady a výborů ZO.
- Žádost paní Chalupové na pronájem pozemku p.č. 3734 k využití na pastvinu.

Zamítá-nesouhlasí
- Žádosti regionálního výboru SZPO v Hodoníně a ZO svazu neslyšících 

o fi nanční příspěvky na činnost.
- Nesouhlasí s realizací předloženého záměru fy Jampílek na těžbu štěrkopísku.
- Nesouhlasí se záměrem vybudování motokrosové tratě v katastru Mor. Písek.

Schvaluje – souhlasí
- Zřízení stavební komise ve složení Ing. Rýpal, Ing. Dobešek, pan Lacina, Ing. 

Lovecký, Ing. Klobáska  a ustavení komise pro ochranu a tvorbu krajiny,   komise 
mládeže, kultury a sportu,  komise  sociální a zdravotní a dále komise dopravní 
s tím, že tyto budou ustaveny až všechny strany  oznámí návrhy na jejich obsazení.

- Schvaluje program obnovy obce a vymezení činnosti členů RO.
- Souhlasí s provozováním zvláštní autobusové linky Mor. Písek-Uh. Hradiště pro AVX.
- Souhlasí se zavedením čipových karet v provozu stravování ZŠ.
- Schvaluje zvýšení školních poplatků ze 100,- na 150,-Kč.
- Schvaluje výroční zprávu školy.
- Schvaluje přijetí dotace od MŽP ve výši 578 580,-Kč na sběrný dvůr, dotace od 

KúJmK ve výši 5 769,-Kč na hospodaření v lesích a dotace od téhož úřadu  pro ZŠ 
v rámci operačního programu na vzdělávání ve výši 614 725,-Kč a 108 481,-Kč.

Ukládá 
- Předložit do jednání ZO Program obnovy obce ke schválení a informaci 

o rezignaci předsedkyně ŠR
- Vyžádat u ředitele školy rozbor ceny potravin pro školní jídelnu k doplnění 

požadavku.
- Prověřit stav a úroveň plnění nájemní smlouvy nájemcem bufetu na stadionu.
- Pokračovat v přípravách na realizaci záměru výstavby RD v lokalitách 

Nedakoničky a statek.
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USNESENÍ 
ZO č. 1 – 8. 11. 2010, - usnesení z ustavujícího  zasedání ZO

Zastupitelstvo obce Moravský Písek:

I. Konstatuje.
Zvolení členové ZO Moravský Písek složili podle § 69 odst. 2 zákona 

č. 128/2000 Sb. v platném znění stanovený slib.

II. Stanovilo

- Počet členů Rady obce Moravský Písek  - 5 (slovy pět).
- Počet uvolněných členů Zastupitelstva obce Moravský Písek – 2 (slovy dva) a to starosta 

a místostarosta
III. Zvolilo v souladu s §84 odst. 2, písm. A zákona č. 128/2000 Sb. v platném 

znění :

a) starostu obce Moravský Písek pana Ing. Miroslava Dulu
b) místostarostu obce Moravský Písek pana Josefa Holase
c) ostatní členy Rady obce Moravský Písek
- pana Slavomíra Frýborta
- pana Vlastimila Hanáčka
- pana Ing. Jana Rýpala
d) předsedu Finančního výboru Zastupitelstva obce Moravský Písek pana Zdeňka Janíka
e) předsedu Kontrolního výboru Zastupitelstva obce Moravský Písek pana Ing. Zdeňka 

Tošovského.

IV. Ukládá

Svolat řádné zasedání ZO Moravský Písek, na kterém připraví návrh provizorní-
ho rozpočtu obce na rok 2011.
Termím: do 17. 12. 2010   
Zodpovídá: RO Moravský Písek

Hlasování:  14 – 1 - 0
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Vinařské okénko
No a máme zde konec roku a začá-

tek toho nového na dohled, je čas 
bilancování i plánů a předsevzetí. 

Ten konec roku přišel tak nějak 
strašně rychle a na mnohá přání a před-
sevzetí či plány se nedostalo, i když  na 
jeho začátku se nám jevil konec roku v 
nedohlednu a na  všechno se zdálo být 
času dost. 

Možná právě nyní je ten správ-
ný čas zastavit se na chvilku a když 
jsme v tom vinařském okénku, nalít si 
také s přáteli pohárek toho letošního, 
pozvednout ty pohárky a nechat dlou-
ze zaznít  ten jejich čistý tón  a zamys-
let se nad  tím, jaký přípitek pronesu já 
i nad tím, čemu připíjejí přátelé, kteří 
stáli i u zrodu toho vína i našich plánů 
a předsevzetí.……..a v těch několika 
slovech bývá mnohdy víc moudrosti, 
než v dlouhých monolozích řečníků, 
kteří jen málo naslouchají  slovům  
jiných  lidí, těch, kteří dokáží  svou 
práci a moudrost vtělit třeba právě do 
těch  pohárků rubínových i zlatých, 
ke kterým teď s úctou sami vzhlížejí 
a než je obřadně přiloží ke rtům, posí-
lají nám svůj vzkaz………

„Připíjím na všechny dobré lidi, 
na nás kteří jsme tady i na ty, kteří tu 
s námi být nemohou, na všechny kte-
ří  si váží jeden druhého a kteří, dřív 
než se rozvážně napijí, vzpomenou na 
vinaře a jeho dřinu, bez níž by se tento 
pohárek nenarodil………“

„Připíjím na ty, kteří nám v životě 
pomohli aniž museli a kteří, než jsme 

jim stačili poděkovat už pomáhali 
někomu jinému a také nečekali na jeho 
poděkování či odměnu…….“

„Připíjím také těm, kteří to štěstí 
neměli a nikoho takového nepotka-
li. Možná se třeba oni sami takovému 
setkání vyhýbali, nebo neměli to štěstí 
a nezištnou pomoc ani oni sami nikdy 
nikomu dosud neposkytli…..připíjím, 
aby to bylo pouze zatím a to štěstí je 
potkalo……“ 

„Připíjím, aby si lidé nezáviděli 
a když se někomu něco někdy nepo-
daří, aby vinu hledali napřed u sebe.  
Možná právě tento dnešní neúspěch je 
prvním krokem k vlastním budoucím 
úspěchům, pokud ovšem ten úspěch 
někoho jiného jim trvale nezaslepí oči 
a nezacpe uši….“ 

„Připíjím těm, kteří si váží a mají 
úctu k jiným a tím měřítkem jejich 
úcty  není jejich konto či postavení, 
a když ta úcta potrvá i potom, když 
se to konto ztenčí a vysoké postavení 
skončí pádem….“

„Připíjím těm, kteří  si úctu jiných 
nezískali právě až tím svým kontem či 
postavením a aby ti, kteří si jich váži-
li před tím, si je vážit nepřestali ani 
potom…..“

„Připíjím všem, kteří ve víně hle-
dají pravdu – a ten kdo ji hledá doo-
pravdy, najde v tom pohárku teplo 
a záři slunka, které stálo u jeho zrodu, 
ucítí vůni květin, které rostly kolem,  
ale   i vůni hlíny, deště a vinařova potu, 
uslyší ptáky kteří mu zpívali při práci 
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i zvony, které odměřovaly čas…….tím 
symbolickým pohárkem však může být 
všechno, co jsme kdy s láskou udělali 
i pro druhé…..“

„ Tak tedy, na zdraví přátelé……!“
…….Možná, že je toto „okénko“ 

pootevřeno trochu jinak, než byla ta 
předchozí, ale snad právě ta předvá-

Záměry schválených pozemkových úprav se naplňují
Když před časem byly v naší obci 

prováděny pozemkové úpravy, dosta-
lo okolí Moravského Písku zcela jiný 
vzhled….tenkrát ovšem jenom na 
papíře a v představách  účastníků.

Všichni ti účastníci řízení, tj. obecní 
úřad, majitelé i uživatelé pozemků jak 
občané tak zemědělský podnik, spo-
lečenské organizace a vlastně všichni 
kteří chtěli, se shodli na konečném 
vzhledu okolí, změnách pozemků, 
tvaru a průběhu polních cest, biokori-
dorech, biocentrech i biopásech apod. 
Toto vzájemně dohodnuté řešení kra-
jinných úprav pak potvrdilo zastupitel-
stvo obce. 

Cesty a biokoridory i jiné ochran-
né krajinné prvky jsou  považovány za 
velmi důležité pro příznivý stav krajiny 
a přírody,  klasifi kovány jako společná 
zařízení a  pozemky byly proto bez-
platně převedeny do vlastnictví obce, 
aby pozdější realizace záměru byla 
možná bez složitých jednání a převodů 
či výměn pozemků.

V té fázi příprav a projednávání i po 
schválení, byla tato zařízení stále pou-
ze záměrem a přáním, nikdo netušil, 

noční atmosféra  a konec roku, bohaté-
ho na události, změnami i poznáním, je  
možná tou inspirací pro tu změnu... 

Hodně štěstí a zdraví v roce 2011 
všem vám, kterým byly určeny přípit-
ky těch moudrých vinařů, vyslovené 
celým jejich  srdcem, všem těm,  kteří 
jim porozuměli.             

kdy  se podaří zajistit fi nancování akce, 
obec měla mnoho jiných úkolů s větší 
prioritou, i když o potřebě řešit  i tuto 
oblast nikdo nepochyboval. 

Všechny ty cesty a jiné plochy urče-
né jako krajinné prvky byly tedy zatím 
dle dřívějších zvyklostí využívány úpl-
ně jinak a nikdo to nepovažoval za 
špatné - situace se však změnila, na-
skytla se šance …

Když v minulém roce nabídla fi rma 
Maner  o.s., která se zabývá touto pro-
blematikou, že zajistí potřebné fi nanč-
ní prostředky i realizaci, zvažovala rada 
obce, zda tuto nabídku  využít – situace 
při rozhodování  byla taková:

Obec chtěla realizovat svůj záměr, 
měla pozemky ale neměla fi n. pro-
středky -  odborná fi rma tuto možnost 
realizace nabídla včetně fi nancování 
a zajištění projektu i vlastní výsadby. 
Po desetiletém nájmu pozemků pře-
dá pak fi rma obci pozemky výrazně 
zhodnocené vysazenými dřevina-
mi, těch deset let se bude také starat 
o údržbu, náklady obce po tuto dobu  
budou nulové…….rozhodnutí  rady 
obce bylo tedy jasné a jednoznačné.    
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Radní si uvědomovali, že i  když 
produkce dřeva z těchto zalesněných 
pozemků bude  sice pouze nevýznam-
ná, o to větší bude však jejich přínos 
v oblasti vodohospodářské, krajino-
tvorné, jejich funkce rekreační a kli-
matická i ochrana půdy před erozí 
a v neposlední řadě i vytvoření vhod-
ného prostředí pro zvěř i  celou řadu 
dalších živočichů, ptáků i ostatních 
dříve hojných, nyní však  pomalu z pří-
rody mizejících, protože toto výsadbou  
vznikne druhově pestré  rostlinné spo-
lečenstvo s množstvím ovocoplodných 
keřů a stromů…..

Firma Manner o.s.  tedy svůj pří-
slib splnila a zajistila  dotaci ve výši  
11 362 872,- Kč a mohlo se začít
 i proto, že tato fi rma zafi nancuje i roz-
díl do celkové hodnoty díla, která je 
14 575 585,-Kč. Touto fi rmou bylo 
vypsáno veřejné výběrové řízení na 
zhotovitele díla a v této soutěži zvítě-
zil náš občan pan Zdeněk Sečka, který 
již několik let se touto problematikou 
v praxi zabývá. 

Je pravdou, že se náhle „nečekaně“ 
vyskytly nejrůznější procesní  „pře-
kážky“, problémy,  námitky a také 
neporozumění, nepochopitelné mnoh-
dy bohužel i u lidí spjatých s činností 
v přírodě, třebaže právě tímto řešením 
krajiny ji přibližujeme přírodnímu sta-
vu. Naštěstí překážky byly odstraněny, 
problémy zdolány a naplňování zámě-
ru územního plánu pokračuje dále dle 
projektu,  a okolí obce postupně dostá-
vá podobu, kterou jsme si společně 
„nakreslili“ před několika lety na papír 

- někoho třeba ale překvapila ta rych-
lost, s jakou se celá věc podařila reali-
zovat, proto možná  ani svůj tehdejší 
souhlas nebral příliš vážně, nebývá 
totiž často pravidlem, že  zastupitel-
stvo a rada  obce schválí  tak významný 
a nákladný záměr a současně zažije 
ještě i jeho realizaci.

 
Co se tedy nyní děje? Ve vytyčených 

lokalitách kolem obce je již vysazeno 
47 000, ano čtete dobře (slovy čtyřicet-
sedumtisíc) stromů a keřů, zajištěných 
oplocenkami. Spolu s již dříve  vysaze-
nými tisícovkami ovocných stromů je 
to  přes 50 (!) tisíc kusů dřevin, které 
nově rostou v krajině kolem obce. Těch 
stromů je na celkem 19,26 ha více než 
33 tisíc, zastoupeny jsou třeba tyto 
druhy: dub, bříza, habr, jasan, hrušeň 
polnička, jabloň lesní, 4 druhy javorů, 
jilm, jeřáb oskeruše a další druhy jeřá-
bů, lípa, olše, topol, osika, třešeň ptač-
ka, vrba……., keřů je více než 14 tisíc 
v druhovém zastoupení: brslen, dřín, 
dřišťál, hloh, kalina, líska, ptačí zob, 
růže, rešetlák, střemcha, svída, trnka 
atd., a mimo to kolem obce již rostou 
a začínají plodit třeba meruňky, 
švestky, ringle, hrušky, jablka, černý 
i moravský jeřáb a to v řádu stovek 
u každého druhu. Z rozlohy těch 19 ha 
bude současně cca 15 ha zatravněno. 

Výsadba bude ukončena v roce 2012 
a po dobu 10 let ji  bude  nutno ošetřo-
vat, provádět sečení apod. – obec pak 
převezme tyto porosty již schopné dal-
šího přirozeného vývoje bez nutných 
častých náročných pěstebních zásahů.  
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!!!UPOZORNĚNÍ OBČANŮM!!!

Na této výsadbě a později i násled-
ných pracích  se díky vytvoření nových 
pracovních příležitostí podílí  a dále 
bude podílet vedle p. Sečky také 
spousta dalších občanů naší obce, kte-
ří jsou  bez zaměstnání a za důležitou 
lze považovat i účast mládeže, kdy 
vedle nezanedbatelného fi n. příjmu se 
u nich  jistě vytvoří i určitý přátelský 
vztah ke krajině ve které žijí  a  kterou 
nyní pomáhají vytvářet. Jejich vysoké 
pracovní nasazení příjemně překvapi-
lo všechny, kteří se na těchto pracích 
podílejí. 

Až se po čase budeme procházet 
tou krajinou, nebude ani tak důležité 
kdo ji pomáhal tvořit, ani kdo byl proti, 
důležité bude její vzhled a  jak se bude 

Obec Moravský Písek upozorňu-
je občany, kteří budou i v roce 2011 
uplatňovat slevu od poplatku za svoz 
tuhého komunálního odpadu v pří-
padě dlouhodobého pobytu mimo 
území obce, na změnu OZV č. 2/2008, 
která mimo jiné  stanoví, že osvobození 
od poplatku se vztahuje pouze na daný 
kalendářní rok a poplatník je povinen 
nárok na úlevu prokázat každoročně 
do 31.1. daného kalendářního roku 
a to v následujících případech, na které 
se tato možnost vztahuje:

a) z důvodu dlouhodobé léčby, pokud 
přesáhne tato doba 3 měsíce v roce

b) z důvodu dlouhodobého pracovní-
ho nebo studijního pobytu, pokud 

přesáhne tato doba 6 měsíců v roce
c) z důvodu výkonu trestu odnětí svo-

body, pokud přesáhne tato doba 
9 měsíců v roce

Dokladem prokazujícím dlouho-
dobý pobyt  polpatníka mimo území 
obce může být např. pracovní povo-
lení, potvrzení o studiu, potvrzení 
o dlouhodobém pobytu v zahraničí, 
potvrzení pojišťovny o úhradě ces-
tovního pojištění, potvrzení Vězeňské 
služby ČR o výkonu trestu odnětí svo-
body nebo vazby, potvrzení sociálního 
ústavu nebo zdravotnického zařízení                  
o pobytu poplatníka a podobně. 

Na později předložené žádosti 
o úlevy nebude brán zřetel!

líbit nám domácím i těm kteří půjdou 
jen tak kolem. Potom bude čas podě-
kovat všem kdo ty tisíce stromů a keřů 
vysazovali i když si nebudeme pama-
tovat všechny a možná že se zde budou 
rádi procházet i ti, kteří měli původně 
úplně jiné představy…
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Zimní údržba komunikací
Zima přináší každoročně dětem 

a lyžařům radosti, silničářům a všem, 
kteří mají zimní údržbu komunikací 
na starosti, starosti.

Všichni zaměstnanci obce, kteří toto 
u nás zajišťují, jsou připraveni zasáh-
nout v případě většího přídělu sněhu 
dle svých možností co nejdříve. Uvítají 
také pomoc vás občanů, kteří si stále 
sami odklízejí chodníky i když poslan-
ci přijali ten sporný zákon o povinnos-
ti obcí. Možná si neuvědomili, že něk-
teré obce prostě nemají zaměstnance 
ani techniku a podle zákona proto 
postupovat ani nemohou. Jiné obce 
a města zaměstnance techniku mají, ale 
stejně se neubrání dopravním kalami-
tám a třeba Praha je tím pověstná. To 
jsou fakta objektivní a platí ať chceme 
či nechceme a nikdy se nám nepodaří 
situaci řešit hned a podle přání, zvláště 
některých.

Nelze třeba uklidit sníh všade 
a hned – první uklízíme tam kde je nej-
větší pohyb lidí a postupně pak ostatní 
komunikace a plochy.

Když při průjezdu pluhu v ulici do-
jde k přihrnutí sněhu na chodník, je 
možno počkat až projede také pluh po 
chodníku, nebo, jak to dělá většina lidí, 
tu trochu odhrnout sami.

Nelze také vyhovět každému přá-
ní….sem to nehrňte, dejte to na druhou  
stranu ulice, jezděte opačně apod. … 
…pokud na té druhé straně ulice taky 
někdo bydlí a má stejná přání.

Sníh není také možno hned odvážet 

někde mimo zástavbu, toto lze dělat až 
když je na to čas.

Auta stojící na  ulicích i chodnících, 
mimo to, že tam stojí v rozporu s plat-
nou vyhláškou o pozemních komuni-
kacích, brání provádění úklidu sněhu 
a sousedé se pak nemohou zlobit na 
obec za neuklizené chodníky a ulice.

Nechceme a nebudeme  postupo-
vat tak jak to některá města dělají – na 
méně frekventované ulice a prostran-
ství umístí cedulku „ v této ulici není 
v zimních měsících prováděna údržba 
komunikace“ nebo tak nějak a mají 
vystaráno, zákon není porušen.

Obracíme se proto tedy na vás 
všechny, abyste s tímto vědomím při-
stupovali k hodnocení naší práce. My 
jsme připraveni udělat maximum a dle 
možností vyjít také vstříc a vyhovět 
vám dle možností, od vás naopak oče-
káváme pochopení.  Vážíme si opravdu 
moc zejména všech těch občanů,  kteří  
sami přispívají k tomu, aby ty naše uli-
ce a chodníky byly schůdné všechny.

Děkujeme vám za pomoc i pocho-
pení.

Kolektiv  zaměstnanců OÚ přeje 
všem krásné vánoce i Nový rok.
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Vážení spoluobčané,
Obracím se na Vás s prosbou o pomoc 

ve třídění odpadu za hřbitovní zdí.
Představuji si dvě vyhrazená místa, 

na která bychom odpad ukládali. A to:
- místo na odpad, který můžeme 

v suchém stavu zlikvidovat,
- místo na odpad, který bychom třídili 

na plasty a sklo.
Ostatní odpad jako je kamení, plechy, 

železo a jiné bychom třídili my. Chce to 
jen pochopení   a otevření zadní branky 
k odpadu.

Obrátím se tedy na Vás s nešvary, 
které nemohu přehlédnout.
- Neházejte, prosím, odpad volně za 

zídku! Odpad je vyhazován po celé 
délce hřbitovní zdi, zejména ve vět-
rolamu.

- Občané, kteří se rozhodnete vypo-
vědět hrobové místo a rozhodnete 
se pro místo v urnovém hájku (nebo 
jinde), máte morální povinnost Váš 
hrob uvést do původního stavu, 
tj. odstranit veškerou zeleň, která se 
nachází na hrobě, odstranit obrub-
níky včetně pomníku pořízené Vámi 
nebo Vašimi předky, za které berete 
odpovědnost.

- Jako další bezohlednost vůči spolu-
občanům jsou přerostlé keře, neud-
ržované a zasahující do sousedních 
hrobů a do chodníků.

- Nejen keře, ale i neudržované popína-
vé rostliny jako je barvínek a břečťan, 
který škodí staré hřbitovní zdi a sta-
rým pomníkům.

- Další nešvar je vyvážení domácího 
odpadu za hřbitovní zeď! Pro příště 
se nebudu ostýchat tyto občany zve-
řejnit!

A ještě si dovolím jednu výtku smě-
řující mimo hřbitov, která mně velmi leží 
na srdci, a to je vyvážení znehodnocené-
ho a plesnivého chleba do větrolamu! 
Opakuje se to nejméně 3x do roka, nej-
méně na 3 místech. Co na to veřejnost? 
Co na to myslivci? Co na to pekárna? 
Ztráty nepočítá? Účetní stranu „Má dáti 
– Dal“ nezná? Co zodpovědnost vůči 
přírodě, když už ztráty zaplatí občané?

Vám, vážení spoluobčané, kteří 
smýšlíte jako já, děkuji za pochopení. 
Čeká nás nemilosrdná zima, která zhatí 
moje představy, ale při trošce dobré vůle 
se snad práce podaří.

Všem Vám přeji radostné Vánoce 
a vlídný rok 2011.

Krejčiříková Anna
správce hřbitova

ÚKLID  GABRIELAÚKLID  GABRIELA
Nabízím čištění:
Sedacích souprav – sedací místo  100,-Kč
Koberců – 10,-Kč/m2

Židlí – 40,-Kč/kus
Automobilových interiérů – 500,-Kč

e-mail: uklidgab@seznam.cz
www.uklidgabina.webnode.cz
tel:  777 88 05 78
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Výsledky voleb do  Zastupitelstva obce Moravský Písek,
konané ve dnech 15.10-16.10.2010

Na volebních seznamech bylo v naší obci zapsáno 1 742 voličů. Vydáno bylo 
936 obálek voličům, kteří se dostavili k volbám, odevzdáno bylo 934 obálek 
s celkem 12 918 platnými hlasy, tj. účast 53,73% voličů. Volby se uskutečnily ve 
třech volebních okrscích.

Kandidátní listiny s plným počtem 15 kandidátů odevzdalo v daném termínu 
6 volebních stran, celkem tedy voliči vybírali z 90 kandidátů. 

*Volební strany Moravané a KSČM se domluvily a šly do voleb i povolebního 
vyjednávání již od samého počátku společně i když nebyla sepsána žádná písem-
ná dohoda a tato domluva trvá i nadále.

Počty mandátů volebních stran
číslo Název volební strany Hlasy absolutně Počet mandátů
1 Moravané  * 1 630 2
2 KDU - ČSL 2 974 4
3 SPO - Zemanovci 1 136 1
4 KSČM  * 1 785 2
5 „Sdružení nestraníků“ 1 797 2
6 ČSSD 3 596 4

Zvolení zastupitelé
čísl. 
str.

název navrhující strany p.č. jméno kandidáta věk p o l i t . 
přísl.

hlasy p o ř . 
zv.

1 Moravané 2 Hanáček Vlastmil 29 Bezp. 170 1
1 Moravané 3 Tošovský Zdeněk Ing. 25 Bezp. 158 2
2 KDU-ČSL 1 Dula Miroslav Ing. 47 KDU 327 1
2 KDU-ČSL 3 Latinová Ludmila 50 KDU 312 2
2 KDU-ČSL 2 Rýpal Jan Ing. 44 KDU 278 3
2 KDU-ČSL 4 Lacina Jaroslav 53 KDU 234 4
3 SPO-Zemanovci 2 Petráš Petr PaedDr. 50 Bezp. 131 1
4 KSČM 9 Holas Josef 65 KSČM 243 1
4 KSČM 1 Kopáčková Jarmila Ing. 55 KSČM 182 2
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5 „Sdružení nestraníků“ 1 Janík Zdeněk 52 Bezp. 248 1
5 „Sdružení nestraníků“ 2 Frýbort Slavomír 27 Bezp. 182 2
6 ČSSD 5 Studničková Jaroslava Mgr. 48 Bezp. 388 1
6 ČSSD 4 Zapletal Antonín Ing. 47 Bezp. 345 2
6 ČSSD 1 Habartová Hana 50 ČSSD 342 3
6 ČSSD 3 Součková Hana 36 ČSSD 268 4

Prvními a druhými náhradníky se dle výsledku voleb stali tito kandidáti 
– uvedeno v pořadí dle čísel volebních stran:  
1) Španielová Zuzana Ing., Sečka Zdeněk,                                   
2) Valentová Ivana Ing.,  Mička Petr,  
3) Potužníková Jana, Zálešák Ladislav
4) Damborská  Olga Mgr.,  Chromý Stanislav,
5) Škoda Ivo,  Rožňáková Dana
6) Sedláček Zdeněk, Sečková Alexandra DiS.,

D tský sbor a smíšený p vecký sbor p i chrámu Pán  sv. Anny 
v Moravském Písku, ve spolupráci s místní organizací KDU- SL

Vás srde n  zvou na 

který se uskute ní 19.12.2010 v 15.00 hodin

v místním kostele

vstupné dobrovolné 
Výt žek koncertu bude v nován do sbírky na opravu v že kostela. 
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Myslivci bilancují
Letošní rok byl náročný pro všechna 

odvětví lidské činnosti. Problémy mají 
zemědělci, průmyslové podniky a další, 
problémy se nevyhýbaly ani  naší oblas-
ti činnosti, tedy myslivosti. Náš pozdrav 
LOVU ZDAR, už dávno není jen o tom 
lovu….na prvním místě a především je 
to péče o zvěř a krajinu aby toto přání 
mohlo být naplněno, jako odměna těm, 
kteří se starali nejlépe……

I když naši obec nezasáhly povodně 
takovou silou, jak jsme vídali v prvním 
pololetí v televizních reportážích z celé 
republiky, stačila zvýšená hladina spod-
ních vod a i ty mírně  zaplavené pozem-
ky zničit hnízda bažantů a zahubit mla-
dé zajíčky, další vývoj počasí pak nebyl 
příznivý ani pro zbylou populaci – voda 
ohrožovala cca tři čtvrtiny honebního 
revíru. Rovněž černá zvěř, tedy divo-
čáci, kterým naopak tento stav nevadí 
a jejich stavy se neustále zvyšují,  přispí-
vají k decimování stavů drobné zvěře.  
Pro myslivce z toho vyplývá jednoznač-
né zaměření činnosti: v letošním roce 
nelze žádné zajíce ani bažanty lovit, je 
nutno naopak zajistit podmínky pro 
jejich  chov a ochranu. 

Z pohledu čistě mysliveckého se 
jedná u tlumení, tedy odstřel, škodné. 
Letos bylo uloveno zatím 10 lišek a dvě 
kuny a rovněž několik divočáků. Něk-
teré z nich budete mít možnost vyhrát 
v tombole na mysliveckém plese dne 
19. 2. 2011, na který vás všechny srdeč-
ně zveme. V tombole budou i divoké 
kachny odlovené na retenční nádrži 

Pláňava. Zde jsme vysadili 300 kusů 
kachny březňačky a odlovili jich zatím 
250. Za tímto odlovem však stojí oběta-
vá práce našich členů, nákladné krmení 
a časově náročné sledování, protože  ani 
zde není chov bez problémů. 

Ještě pouze jen pro zajímavost uve-
du, že  kolem Gajar se delší dobu pohy-
bovala i vysoká zvěř, tedy 3 kusy jele-
ní zvěře, která přešla pravděpodobně 
z Buchlovských lesů. Zde u nás však 
nemá tato zvěř dostatečné přirozené 
podmínky k životu, na rozdíl od srnčí-
ho, kterému  se  u nás daří i přes uvede-
ný  stav krajiny a vývoje počasí, opět na 
rozdíl od té drobné zvěře. 

Je sice známo, že drobné zvěře ubý-
vá všeobecně všude,  s tímto pouhým 
konstatováním  se ovšem nelze smířit, 
protože tento stav jistě souvisí se stavem 
krajiny a přírody nejen kolem nás, kra-
jiny v níž žijeme i my. Nadějí nejen pro 
myslivost v Písku jsou tedy proto možná 
nově vysazované hektary biokoridorů, 
které jistě vytvoří pro zvěř příznivější 
podmínky pro vývoj. Chceme podě-
kovat OÚ za iniciativu v této oblasti 
a věříme, že obec bude nadále podporo-
vat   i revitalizaci Kačeníka, Vypálenek 
i dalších přirozených přírodních  center 
v katastru obce vhodných pro zvěř, což 
je tím druhým aspektem ochrany zvě-
ře, ve svém konečném důsledku daleko 
účinnějším. 

Dalším nezanedbatelným a zjev-
ným přínosem těchto kroků totiž je 
i alespoň částečné obnovení přírodního 
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Rybáři bilancují…

stavu krajiny v okolí obce a tím i vytvo-
ření podmínek pro její relaxační  funkci  
pro lidi kteří zde trvale žijí i turistiku 
a poznávání.

Naše sdružení chce být jednou 
z těch zájmových organizací v Morav-
ském Písku, která svou činností jednak 
uspokojuje potřeby svých členů, ale při-
spívá také k obohacení společenského 
a kulturního života obce. Podmínkou 
pro naši činnost je zdravá krajina a prá-
vě na jejím vytváření se chceme aktivně 
spolupodílet, v čemž vidíme náš příspě-
vek a vklad.

Věříme, že při našem závěrečném 
bilancování roku všechny problé-

I když rybníky jsou nyní pokryty 
ledem, život v nich kypí dál. To se týká 
i rybářů a i když i oni mají nyní, zdá 
se,  méně viditelných aktivit u vody, je 
tento klid pouze zdánlivý. Vedle sta-
rostí o to, aby ryby měly po celou zimu 
pod ledem dostatek světla a kyslíku, je 
to hlavně hodnocení výsledků minulé-
ho roku a přípravy a plány na ten rok 
příští……

Než  bude všechno zbilancováno 
v lednu a hlavně na valné hromadě 
5.2.2011 úplně přesně, zatím možná 
jen několik čísel ……třeba, víte že:

- V obci je 166 organizovaných 
rybářů, z toho 100 v občanském 
sdružení „Pláňava“?

- Zarybnění na „Pískáči“ stálo 
v letošním roce 151 687,-Kč a na 
Pláňavách bylo v vysazeno 1 322 

kusů ryb za 208 960,-Kč, celkem 
2 880 kg?

- Celkový příjem sdružení „Pláňa-
va“ činil něco přes 245 tis. Kč?

- Na závodech se zde zúčastnilo 
136 rybářů, kteří ulovili celkem  
63 kaprů, 3 štiky, 6 amurů a také 
2 cejny?

- Na Pískovišti se závodilo během 
roku třikrát s účastí celkem 
336 rybářů, což činí průměr 
112 na závody?

- Zde se při závodech  ulovilo 
114 ryb (kapr, amur, candát, štika) 
v celkové váze 349 kg v celkové 
hodnotě 25 683,-Kč.

- Zisk z našeho hospodaření na 
Podkově, tedy hodnota odlove-
ných násadových ryb, přesáhla  
41 tisíc korun…..

my důsledně a věcně prodiskutujeme 
a najdeme jejich společná řešení do 
budoucna   i ve spolupráci s orgány 
obce, aby náš přínos pro obec byl co 
nejlepší pro všechny občany.

V závěru roku 2010 a na prahu toho 
nového, přejeme všem příznivcům 
a všem občanům hodně spokojenosti, 
úspěchů a také zdraví s přesvědčením, 
že zdravá krajina všude kolem je tou 
nejlepší zárukou naplnění tohoto přá-
ní.

Za MS Dubina - Jarmila Zelená-
předsedkyně sdružení 

a Zdeněk Sečka-hospodář
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- Pan Tyzner a Zálešák se starají 
o výchovu rybářského „potěru“ 
a jednou týdně předávají své zku-
šenosti  16 budoucím rybářům 
a učí děti  ryby nejen lovit…..

16. ledna se tato statistika rozšíří 
a doplní o další  úlovky, ale i hodiny 
odpracované ve prospěch spolku i pří-
rody kolem našich rybníčků  a v úno-

Vánoční bruslení v Uherském Ostrohu 
s TJ Kovoděl  Moravský Písek

Zveme všechny děti, rodiče i praro-
diče, kteří mají sportovního ducha na 
tradiční vánoční bruslení na stadionu 
v Uherském Ostrohu.

Kdy:    28. 12. 2010           12.45 – 14.15
            30. 12. 2010           12.45 – 14.15

Bruslení je zdarma a jste všichni 
vítáni.

TJ Kovoděl patří k tradičním 
sdružením v naší obci, které má 135 
členů. V rámci sdružení fungují oddí-
ly rekreačního sportu, stolního teni-
su, ledního hokeje a fl orbalu. Našim 
posláním je zabezpečit rozvoj sportov-
ního vyžití obyvatel Moravského Písku, 
zejména dětí a mládeže. Pro tyto účely 
se snažíme vytvářet podmínky, které 
zabezpečí jednotlivým oddílům pro-
stor pro jejich činnost. Zajistit fi nan-
cování je každý rok složitější, protože 
dotace na činnost jsou stále nižší.

V tomto roce jsme požádali Jiho-

moravský kraj o dotaci na činnost pro 
TJ Kovoděl  Moravský Písek a protože 
jsme splnili kritéria dané vyhlašovate-
lem, dotace ve výši 30 000,-Kč nám byla 
přidělena. Díky těmto prostředkům 
můžeme zajistit akci jako je Vánoční 
bruslení pro děti a také nakoupit spor-
tovní potřeby pro naše členy.

Rádi bychom poděkovali všem 
našim členům a členkám, kteří se 
aktivně podílejí na činnosti TJ Kovoděl 
Moravský Písek, zejména pak trené-
rům  dětí i dospělých za jejich dlouho-
letou a náročnou činnost ve prospěch 
nás všech. Zveme tímto Vás, občany 
Moravského Písku, abyste posílili naše 
řady a věnovali se pravidelnému pohy-
bu v některém z našich oddílů.

Do nového roku Vám přejeme hod-
ně zdraví, vitality a duševní pohody.

Za TJ Kovoděl Moravský Písek
Hana Habartová, předsedkyně TJ

ru pak valná hromada ukončí  letošní 
úspěšnou sezónu a nastartuje další,  tu 
v roce 2011……

Do tohoto roku si rybáři popřejí 
bohaté úlovky,  vám všem pak hodně 
zdraví a pohody i spokojenosti  po 
celý rok i další léta 

Antonín Nejezchleba, předseda 
sdružení
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Bleší trh
ZO svazu zdravotně postižených občanů v Moravském Písku děkuje všem, 

kteří nám jakýmkoliv způsobem přispěli na sbírku blešího trhu.
Výtěžek 2 500,-Kč byl darován na charitu ve Veselí nad Moravou.
Ještě jednou děkujeme a přejeme všem občanům příjemné prožití vánočních 

svátků a mnoho zdraví v novén roce 2011.
Výbor ZO  SZPO Moravský Písek

Liga na ochranu zvířat ČR, Místní organizace Bzenec
Vážení spoluobčané,

ráda bych Vás seznámila s činností 
našeho občanského sdružení. Mno-
zí nás již znáte, zúčastňujete se našich 
akcí, fi nančně nás podporujete nebo 
jste někdy potřebovali naši pomoc.  
Mnozí z Vás mají doma psa nebo kočku 
z našeho útulku.

Naše občanské sdružení vzniklo 
22. 4. 2006 a od té doby jsme opravdu 
tvrdě pracovali na vybudování útulku 
pro kočky a psy. Malý útulek pro kočky 
provozujeme na náměstí v zadním trak-
tu veterinární ordinace, jde o dvě míst-
nosti s průlezy do venkovních voliér. 
Nic velkého, ale umožňuje nám to sta-
rat se v průměru o 25 koček najednou, 
provádět kastrace, odchovávat nalezená 
koťata a pomáhat bezprizorním koč-
kám. V neposlední řadě pomáháme 
občanům tohoto města, kteří řeší pro-
blém s kočkami ve svém okolí. Někdy 
můžeme převzít zvířata do péče, někdy 
pomůžeme zprostředkováním kastra-
ce zdarma nebo za zvýhodněnou cenu 
a jindy můžeme bohužel pomoci pouze 
radou. Vše záleží na momentální situ-
aci v útulku. Kočky jsou zvířata velmi 

náchylná k nemocem a je velmi těžké 
udržet zvířata v útulku zdravá a spo-
kojená. Nicméně základním cílem naší 
organizace není sbírat na ulici nemoc-
né kočky a potom se o ně starat, jsme 
pouze přestupní stanice. Kočky léčíme, 
kastrujeme všechny samce i samice, 
kteří jsou schopni zákrok podstou-
pit, ale hlavně hledáme nové domovy. 
Dokážeme najít domov přibližně stovce 
koček a koťat ročně.

O psy jsme se donedávna starali 
také ve dvoře veterinární ordinace na 
náměstí, ale tyto prostory nebyly pro 
držení většího počtu psů vhodné. Proto 
jsme s vedením města intenzivně hle-
dali alternativní řešení. Nakonec jsme 
na přelomu roku 2009 a 2010 vybudo-
vali několik kotců v areálu stavebního 
dvora v bývalých kasárnách. Kotce, kte-
ré vyrobil pan Hanák, jsou prostorné 
a boudy zateplené, takže splňují veškeré 
nároky na chov psů. V létě roku 2010 
nám fi rma pana Haply postavila plot, 
který tvoří jak obvod areálu útulku, tak 
tři samostatné výběhy. Peníze na celý 
projekt, který stál bezmála 200 tis. Kč, 
jsme získali od našeho zřizovatele Ligy 
na ochranu zvířat ČR, která přerozdě-



4/2010 

-21-

luje fi nanční prostředky z darů občanů 
z celé České republiky. Otevřením toho-
to zařízení se zvýšila kapacita útulku 
a jsem schopni se postarat až o 50 psů 
ročně. Před tím jsme s velkými obtížemi 
zvládli 30 psů.

Takže teď máme dvě odloučená pra-
coviště. V areálu kočičího útulku ale 
stále míváme psy, většinou zde odcho-
váváme štěňata nebo se zde staráme 
o psy po operacích a využíváme tak 
blízkost veterinární ordinace.

 
Považuji za nutné zdůraznit, že 

naši dobrovolníci pracují bez nároku 
na odměnu každý den i o víkendech. 
V útulku pro kočky máme dvě služby, 
ranní zabere 2-3 hodiny práce a odpo-
lední cca hodinu. Ke psům chodíme 
také dvakrát denně, což obnáší mini-
málně tři hodiny práce denně. Mimo to 
musíme zabezpečit příjem a výdej zvířat 
z útulků, vozíme zvířata na operace do 
Hodonína nebo do Starého Města, často 
vozíme psy do vzdálenějších měst, aby-
chom zvýšili šanci na umístění, věnu-
jeme se osvětě, zveřejňujeme inzeráty 
v novinách, máme webové stránky, 
účastníme se grantových výzev a růz-
ných akcí na podporu útulků. Krmivo 
pro naše kočky nám z velké části dodá-
vá zdarma fi rma KSK Bono, která je 
hlavním sponzorem Ligy na ochranu 
zvířat ČR. Bez darů od občanů a pod-
pory vedení města bychom to ale urči-
tě nezvládli. Prostě se nám nějakou 
šťastnou náhodou daří udržet útulek 
v chodu. Zprvu nám nikdo nevěřil, 
považovali nás za společnost blázni-

vých ženských (i chlapů), ale troufám si 
říci, že jsme si neúnavnou prací vydo-
byli právo na život a snad nám budete 
naslouchat a pomáhat i v příštím roce.

Většinu našich „klientů“ tvoří psi 
opuštění svými pány, většinou vyho-
zení z auta nebo vlaku, také pohozená 
štěňata v pytlích nebo krabicích nejsou 
výjimkou. Kočky nacházíme u silnic, ale 
hlavně nám je nosí občané, kteří se bojí 
o jejich osud nebo je prostě ve své blíz-
kosti nechtějí. To my respektujeme. Ne 
všichni lidé zvířata milují. Někdy mají 
jen blechy, jindy jsou na pokraji smr-
ti vyhladověním, zesláblí a vyděšení. 
V situaci, kdy by se člověk uchýlil k agre-
si nebo k beznaději, jsou schopni stále 
dávat najevo radost a vděk za sebemenší 
pohlazení a plnou misku. Mít v náruči 
třesoucí se tělíčka právě zachráněných 
štěňátek nebo vytáhnout z popelnice 
prochladlá koťata, to jsou právě ty oka-
mžiky, které nabíjí a pohánějí k další 
práci a k tomu abychom vydrželi pra-
covat se zvířaty, která zase nejsou až tak 
milá a s lidmi, kteří považují za samo-
zřejmost, že jim pomůžeme a někdy 
nebývají právě nejzdvořilejší. Za celou 
dobu naší práce jsme museli pouze dva-
krát přistoupit k humánnímu utracení 
psa. Vždy šlo o nevyléčitelnou nemoc 
a další život byl pro zvíře nesnesitelný.

Často slýchávám nelichotivá slova 
na adresu krmičů koček. Je to oprav-
du problém. Krmení kolonií koček je 
záslužná činnost pouze v případě, že 
ruku v ruce přichází léčení nemocných 
jedinců a hlavně omezení plodnosti 
všech koček starších šesti měsíců. Vět-
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šinou ale kočky krmí starší občané, 
kteří nemají peníze na kastrace a léky. 
Obecní a městské úřady se k tomuto 
problému staví odmítavě a dělají, že 
neexistuje. Okolí pak těmto dobrým 
lidem spílá. Stačilo by se ale domluvit 
a pomoci. Díky tomu, že někdo koč-
ky krmí, je možné je později odchytit 
a vykastrovat. Jinak bychom tu měli 
kolonie vyhladovělých a nemocných zví-
řat, kterým by příroda velela, aby se pro 
zachování druhu ještě s větší intenzitou 
rozmnožovala. Kočka může mít mladé 
již ve věku šesti měsíců, a když jí koťata 
někdo (často velmi primitivně)zabije, 
znovu se snaží zabřeznout a přivádí 
na svět další hrstku nešťastných zvířat. 
Kočka celý život kličkuje a bojuje o holé 
přežití v areálech továren, kravínů a na 
ulicích. Umírá mnohdy bolestivou smr-
tí. Kastrace je jediná možnost, ověřená 
a dostatečně humánní. 

 Co dodat? Jelikož se blíží váno-
ce a konec roku a srdce nás všech jsou 
otevřená a plná očekávání, dovolte 
mi, abych poděkovala všem, kteří se 
nějak podíleli nebo podílejí na chodu 
útulku. V první řadě naší veterinární 
lékařce Dáše, která neúnavně pečuje 
o naše miláčky, očkuje, kastruje, operu-
je, organizuje a v neposlední řadě milu-
je každého nešťastného tvorečka, který 
se k nám dostane. Gábině, Heleně, Janě, 
Jendovi, Jitce, Nadě a Péťovi, kteří pra-
cují v útulku nebo se starají o zvířata 
doma. Pravda, většina z nás dělá obojí 
a to za podpory celé rodiny. Jinak to ani 
nejde. Marcelovi, který za nás bojuje 
a je nám velkou oporou, Aničce, která 

je naše motorizovaná spojka a tak tro-
chu tiskový mluvčí. Všem, kteří s námi 
začínali. Děkujeme všem sponzorům, 
drobným dárcům (někdy nejsou zase 
až tak drobní), vedení našeho měs-
ta, zaměstnancům technických služeb 
a městského úřadu a v neposlední řadě 
těm, kteří poskytli domov našim kočič-
kám a pejskům.  

Přejeme Vám všem krásné 
vánoce a úspěšný rok 2011.

A jestli si myslíte, že si všechny Mic-
ky, Mourci, Broci a Míšové zaslouží 
také trochu té péče, pomozte nám. Při-
spět můžete do zapečetěné pokladničky 
veřejné sbírky v obchodě s chovatelský-
mi potřebami Psí svět na náměstí nebo 
na účet u Poštovní spořitelny číslo: 
231381971/0300.Naše webové stránky: 

www.utulek-bzenec.estranky.cz

Radka Hájková

Vánoční dárečky!

Přijďte si vybrat dárky pro své 
blízké: můžete si sami určit obsah 
dárkového balíčku, nebo vybrat 
z nabízené přírodní kosmetiky 
ORIFLAME.

Dětem (pro rodiče) dávám slevy.  
Přeji všem příjemné vánoce a zdra-
víčko po celý rok 2011.

 
Dana  Höhnová,  
Hliník  225 Moravský Písek
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Vyhozená štěňata
Každý z nás měl, má nebo bude mít 

svého domácího mazlíčka, který dělá 
člověku radost třeba jen tím, že je.

Ale někteří „ páníčci“ si odpo-
vědnost ohledně zvířat nepřipouště-
jí. Když jdete na procházku a najdete 
v příkopě v Moravském Písku na 
Kolonce tři malá štěňátka, tak vám 
zatrne a ptáte se, co to bylo za člově-
ka, že se jich zbavil takovým způso-
bem! Jasně, však on je někdo najde 
a postará se, že jo? To samé se opako-
valo na Bzeneckém cvičišti druhý den, 
jen s tím rozdílem, že psíčci byli jen 
dva. Jednoznačně jsou to štěňátka od 
jedné mámy.

Zvířátka, která se takto vypakují 
z domu, protože co s nimi, se najdou 
podchlazená, dehydrovaná, hladová 
a hodně špinavá. Když se takový maji-
tel rozhodne investovat do rozvozu po 

okolí, bylo by, myslím, pro něj jedno-
dušší se dotázat na nejbližší útulek, 
kde se mu určitě budou snažit pomo-
ci. Protože pro nás, kteří se staráme 
o nalezence, je kočka, pes nebo jiné 
zvířátko živý tvor, který má duši a kaž-
dé zlo od člověka ho bolí. To samé se 
děje s koťátkama, která někdo vyhodí 
z auta a myslí si, dělejte, co umíte.

Je nutné se zamyslet nad chováním 
lidí a velmi rozumné bude, když si 
takoví milovníci zvířat, nebudou poři-
zovat zvířátko vůbec žádné a raději 
zůstanou sami.

V Moravském Písku, dne 20.11.2010
Gábina Galatíková

Poznámka: Opuštění zvířete je týrá-
ním a porušením zákona na ochranu 
zvířat proti týrání, kdy pří úhynu zvíře-
te může být viník trestně stíhán.

Finanční poradna aneb jak z toho ven
Vážení a milí čtenáři,

v tomto bloku se budeme zabývat  
fi nanční gramotností a termíny, kte-
ré s penězi souvisí i když se to na první 
pohled nemusí zdát.

Takže úvodem pár termínů:
€ Úvěr   => nejvíce výnosná čin-

nost (dnes již nejen bank) k zajištění pří-
jmů

€ Úroky => poplatky, které zapla-
tíme za „používání“ úvěru, pozor však 

na nebankovní úvěry, kde zaplatíme na 
úrocích téměř stejnou částku jako jsme 
si půjčili!

€ RPSN  => (roční procentní saz-
ba nákladů) slouží nám ke zjištění toho, 
jak je úvěr výhodný,  uvádí  nám,kolik % 
zaplatíme za 1 rok za to, že jsme si úvěr 
vzali

Pojmy jako úvěr, úroky, RPSN, jsou 
obecně známé, málokdo však dokáže 
vysvětlit co značí v souvislosti s fi nanč-
ním úvěrem. Strukturu úvěrové smlou-
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vy dokáže přečíst každý, ne však každý 
jí porozumí. Je důležité se na nejasnosti 
zeptat! Základní znalosti o ekonomic-
kých pojmech, pocitu významu hospo-
daření s fi nancemi a pojmy dluhu a jeho 
nebezpečí budou nepostradatelné pro 
každého.

A i tu můžeme použít známé: „Dva-
krát měř a jednou řež!“

 
Čas Vánoc je období úklidu, pečení 

a hlavně dárků. Právě obdarovávání dru-
hých nám mnohdy dělá starosti. Pohled 
do kalendáře nám prozradí, kdy a koli-
krát ještě uvidíme výplatní pásku nebo 
listonošku s penzí. 

Ale co když nám peníze chybí? Na 
každém rohu je vidět leták s nabídkou 
„rychlých půjček“, bohužel o ně zájem 
v období Vánoc roste. Ne každý si však 
uvědomuje rizika spojená s onou půjč-
kou! Laik bez právního vzdělání či pat-
řičných zkušeností si není schopen rizi-
ka půjček plně uvědomit. Ta místa, kde 

se zrádné formulky nachází, navíc bývají 
vyhotovována malým písmem, text je 
záměrně komplikovaný, aby se v něm 
nemohl dlužník orientovat. Tisíce lidí 
dnes doslova živoří proto, že podlehly 
touze překvapit drahými dárky. Co je 
čeká??? Nemožnost splácet, zoufalá sna-
ha sehnat peníze na splátky, další překle-
novací úvěry, exekuce atd.

 Jestli se i přes to rozhodnete žádat 
o úvěr, vezměte si kalkulačku. Zjistěte si 
výši splátek a jejich počet a hlavně neza-
pomeňte, že i příští rok budete stejně 
„bohatí“ jako dnes, ale navíc ještě budete 
splácet Vánoční půjčku. . .

Přejeme Vám klidné svátky, stálé 
zdraví a mnoho úspěchů v roce 2011.

Připravujeme:
V Lednovém článku se zaměříme na 

konkrétní řešení exekucí a příběhů lidí, 
kteří jsou díky Insolvenčnímu zákonu 
oddluženi, věříme, že si již půjčku z leh-
kovážnosti nevezmou.

Společenská kronika
Narození  - září 2010

Nela Illéšová
Narození – říjen  2010

Magdaléna Latinová
Úmrtí – říjen 2010

Vlastislav Kostiha
Ing. František Nejezchleba

Životní jubilea 
Leden 2011

Alois Skácel 80 let
Antonie Korvasová  93 let

Jaroslav Hanák 80 let
Marie Jeníčková 80 let
Josef Benedík 91 let

Únor 2011
Josef Jurčeka 85 let
Štěpánka Smékalová 91 let
Ludmila Trachtulcová 90 let

Březen 2011
Vlasta Halámková 85 let
Josef Paděra 80 let
Stanislav Novotný 85 let
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Duben 2011
Štěpánka Trojancová 85 let
Marie Vaďurová 85 let
Filoména Jurečková 85 let

Květen 2011
Anna Korvasová 96 let
Anna Molíková 85 let

Červen 2011
Františka Varadínková 92 let
Josefi na Týznerová 92 let
Anna Kolmašová 90 let
Anna Prokešová 80 let

Krojované hody s právem v naší obci po 13 letech ... 
a snad napořád

Ano, je tomu tak! Téměř 13 let 
uběhlo od posledního hodového veselí 
v obci v roce 1997. A byla by to mož-
ná doba delší, kdyby se před rokem 
nesešla parta nás mladých, kteří měli 
chuť tuto tradici oživit. Začalo to loni 
na podzim, kdy jsme se začali scházet 
a s nadšením jsme se začínali učit 
tance a písničky, bez kterých si dnes 
hody ani nedokážeme představit. S tím 
nám na začátku pomáhal pan J. Holas 
a paní M. Bezděková. Později svou ruku 
k dílu přiložila také paní V. Hodonská 
a paní Z. Lovecká. Bez jejich přispění si 
hodové zkoušky ani nedokážeme před-
stavit a patří jim za to úsilí velké díky! 

Prvním naším počinem bylo uspo-
řádání fašankové obchůzky, která se 
velmi povedla a v tu chvíli jsme si byli 
jisti, že od uspořádání hodů nás dělí jen 
nepatrný krůček I když jsme se muse-
li zpočátku potýkat se slabým zájmem 
mladých, věděli jsme, že musíme dojít 
k cíli a dál pilně nacvičovat a zpívat. 

Čtyři dny před hodama chasa 
absolvovala zvaní, které sice prováze-
lo nepříjemně deštivé počasí, ale také 

obrovská přízeň a podpora od vás, 
občanů, kterým právem patří velké 
poděkování. Také ochotný pan Herů-
dek s celým povozem si zažili své. 

Funkce stárkování se na letošní 
rok zhostila Alice Horáková a Marek 
Matoušek. Termín hodů se blížil, 
pilovaly se tance i zpívání na průvod 
i hodovou zábavu, nervy pracovaly, 
chystaly se kroje, zdobilo se právo, žud-
ra, kostel i celá sokolovna. Práce bylo 
hodně a nakonec i přes mnohdy složité 
peripetie se nám vše povedlo připravit 
na ten slavný den. Všichni jsme už jen 
s napětím‘očekávali, jak vše dopadne 
a zda se vše vydaří tak, jak má. 

A v sobotu 2. října 2010 Moravský 
Písek opět zažil hody. Sobotní ráno se 
chasa sešla u obecního úřadu a šlo se 
do kostela, kde nás všechny přivítal 
pan farář a proběhla mše svatá. Kromě 
chasy se jí zúčastnilo i velké množství 
dalších krojovaných. Po skončení se 
všichni rozutekli domů poobědvat 
obligátní hodovou kačenu a všichni 
jsme se těšili na odpoledne. Chasa, 
ostatní krojovaní i přihlížející se sešli 
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u obecního úřadu k průvodu obcí 
s vyzvednutím stárka a stárky. Během 
průvodu i na hodové zábavě hrála 
výborná dechová muzika Buchlovja-
né. Velkým a milým překvapením bylo 
množství zúčastněných. Téměř 160 
krojovaných všech generací, domácích 
i přespolních a davy přihlížejících se 
řadily do průvodu, který nebral kon-
ce. Tohle jsme si ještě den před tím ani 
zdaleka nepředstavovali a myslím, že 
jsme překonali nejen minulé hody, ale 
i některé obce s dlouholetou hodovou 
tradicí. Přáli bychom si, aby takové 
nadšení nikdy neopadlo! Celý průvod 
vyrazil směrem ke stárkovi a stárce, 
zpívalo se, tancovalo, cifrovalo až jsme 
nakonec dorazili k obecnímu úřadu 
žádat o právo k povolení hodů. Přivítal 
nás pan starosta Tihlařík, který chase 
právo udělil a pak následovalo veselí 
a mohla vypuknout hodová zábava. 
Hodová zábava na Sokolovně se nes-
la v podobném duchu jako samotný 
průvod. Atmosféra byla nádherná, 
lidé se skvěle bavili. Dechovou hudbu 
na zábavě skvěle doplnila cimbálová 
muzika Bálešáci, při které si všichni 
krásně zazpívali i zatančili. Krojova-
ná chasa vystoupila se svým tanečním 
i zábavným programem. Mohli jsme 
tak předvést a dokázat, co jsme se 
všechno za tu dobu naučili, a že to naše 
snažení nebylo marné. Zábava proběh-
la nad očekávání dobře. Právo nám 
žádný přespolní neukradl, i když se o 
to někteří snažili. Poslední tóny muzi-
ky zazněly sice už kolem třetí hodi-
ny, ale zpěv některých vytrvalců se ze 

Sokolovny linul ještě dlouho do rána. 
A stejně jako má vše začátek, musí 

mít také konec. Tak, jak jsme si před 
hodama zpívali: 

„Eště byly čtyři týdně do hodů ... „, 
tak nám nezbývalo nic jiného, než zpí-
vat: „Hody, milé hody, už jsem doho-
doval... „ . A tak bylo dohodované. 
Budeme se těšit zase za rok s přáním 
toho, aby se hody v roce 2011 vydařili 
s podporou všech minimálně stejně 
tak, jako letos, a aby z nás ani z vás 
nadšení pro tuto tradici, ale i jiné, 
nikdy nevyprchalo a předávalo se 
a zachovalo dalším generacím. Jsou to 
naše tradice, tradice Slovácka, byla by 
škoda, aby se na ně zapomnělo! 

Chtěli bychom poděkovat všem 
občanům, kteří se hodů zúčastni-
li nebo je podpořili, obci Moravský 
Písek, ZŠ a MŠ Moravský Písek, všem 
sponzorům a partnerům (Britterm 
a.s., SÁDLÍK ohýbaný nábytek s.r.o., 
CVM Moravia spol. s.r.o., Vlach Jar-
mil- Penzi on u Vlachů, Vlach Jiří- 
Sport bistro u Vlachů, Absolonová 
Věra- (dlažby, obklady, okna, dveře), 
Hanáková Marie- restaurace Alfa, 
Matoušek Petr- zednické práce, Jan-
dásek Libor- zednické práce, Fiedler 
Jaroslav- zednické práce, Jindra Václav, 
Merta Petr, Hanáček Vlastimil, Blažek 
Radek, Horák Tomáš, Matoušek Jiří, 
Studnička Jaroslav, Čevelík Karel- Taxi 
Karlos, ZVINTR - výroba nábytku, 
Lacina Jaroslav, Holas Josef, Halámek 
Zdeněk), rodičům stárků a ostatním. 
Děkujeme všem! 

Naše další aktivity nekončí hoda-
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ma. Snahou písecké chasy a sdružení 
„Písečan“ je pokračování v rozvoji 
lidových tradic, reprezentovat tak naši 
obec a současně nabídnout folklor 
a kulturu Vám všem. Děláme to nejen 
pro sebe, ale hlavně po Vás. 

Chystáme Štěpánskou zábavu, chtě-
li bychom opět uspořádat fašankovou 
obchůzku s večerní zábavou a pocho-
váváním basy, stavění máje apod .. 
Pořádáme také každý pátek v 18:30 na 
Sokolovně folklorní kroužek, do které-
ho bychom chtěli zapojit všechny, kteří 
mají o lidové tradice zájem. Nápadů 
na aktivity je hodně, neobejdeme se 
ovšem bez podpory Vás občanů. 

Tímto bychom Vás také chtěli 

srdečně pozvat na Štěpánskou zába-
vu v neději 26.12.2010 od 20:00 na 
Sokolovně, kde vystoupí písecká cha-
sa se svým programem a budou zde 
zvoleni stárci na rok 2011. O hudbu 
se postará cimbálová muzika Krepi-
na ze Strážnice a Dj Petr Kopčil ze 
Zlína. 

Za píseckou chasu a sdružení Písečan 
 Ing. Zdeněk Tošovský


